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Beszámoló 

ELTE TTK HÖK Elnök 

2013. december1. – 2014. február 9. 

Időrendi bontás 

 2013. december 3. – TTK HÖK Küldöttgyűlés 

 2013. december 4. – EHÖK Elnökségi ülés 

 2013. december 9. – Szenátusi ülés 

 2013. december 11. – Dékáni Tanács 

 2013. december 11. – Kari Tanács 

 2013. december 11. – EHÖK Elnökségi ülés 

 2013. december 17. – TTK HÖK rendkívüli Küldöttgyűlés 

 2013. december 18. – EHÖK Elnökségi ülés 

 2013. december 18. – EHÖK Elnökségi ülés 

 2014. január 8. – EHÖK Elnökségi ülés 

 2014. január 10. – Tanárképző Központ Egyeztető Testületi ülés 

 2014. január 14. – Választmányi ülés 

 2014. január 15. – Dékáni Tanács 

 2014. január 15. – Kari Tanács 

 2014. január 15. – EHÖK Elnökségi ülés 
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 2014. január 16-18 – Educatio kiállítás 

 2014. január 22. – EHÖK Elnökségi ülés 

 2014. január 22. – ELTE TTK Nyílt Nap 

 2014. január 29. – EHÖK Elnökségi ülés 

 2014. február 1. – ELTEfeszt 

 2014. február 3. – EHÖK Elnökségi ülés 

 2014. február 5. – EHÖK Elnökségi ülés 

 2014. február 6. – Választmány 

 

Szöveges beszámoló a legutóbbi időszakról 

A vizsgaidőszakban sok tekintetben az aktivitás érthető és megszokott módon alábbhagyott, ugyanakkor 

sok olyan területen kellet feladatokat ellátni, amiket nem lehetett a vizsgaidőszak végéig halasztani. Az 

elmúlt időszakot leginkább a határidős feladatok ellátása jellemezte. 

Ebben a vizsgaidőszakban „tesztelt” az E-index elsőként. Sok hiba mutatkozott, elsősorban a 

vizsgalapokkal kapcsolatban, természetesen a rendszer még nem tökéletes, ahogy maga a Neptun 

Elektronikus Tanulmányi Rendszer sem. Itt leginkább a fennálló hibák összegzése és jelzése az, amivel 

ezek orvoslását tudjuk segíteni. 

Az Egyetem életében fontos időszak telik jelenleg, ugyanis kiírásra került az ELTE rektori pályázata. 

A TTK HÖK rendkívüli Küldöttgyűlési ülésen választott új tisztségviselőket, emellett a tanulmányi 

elnökhelyettesi tisztség betöltetlenné vált. Ennek okán Csonka Diánát neveztem ki megbízott tanulmányi 

elnökhelyettesnek, aki maximálisan ellátta a feladatok rá eső részét, így őt mindenképpen köszönet és 

dicséret illeti. 
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Ezek a feladatok többek között az Egyetem illetve a Természettudományi Kar, felsőoktatásba történő 

jelentkezés előtti megjelenéseinek szervezése volt. Az Educatio kiállítás a megszokott módon zajlott, 

azonban a rendezvény egy nappal hoszabb volt, mint tavaly. Itt megjelent a TTK minden Intézetének 

hallgatói, és oktatói képviselője, tájékoztatták az érdeklődőket. A Kari Nyílt nap is sikerrel lezajlott, bár az 

érdeklődés a tavalyihoz képest kisebb volt a rendezvény iránt. Ez elkézelhető, hogy az ELTEfeszt-nek 

köszönhető, ugyanakkor az ELTEfeszten a TTK felől érdeklődők száma igen csekély volt. Másrészről ez 

annyira nem is nagy baj, ugyanis a technikai korlátok nem engedték meg, hogy három hallgatónál több 

tájékoztathasson a standon, így nem tudta magát képviselni minden alapszak sem, nemhogy a 

mesterszakok, szakirányok mint a Nyílt napon. Ennek ellenére mindkét rendezvény sikeres volt operatív 

szempontból. 

Ülésezett a Tanárképző Központ Egyeztető Testülete, a testület támogatta Dr. Perjés István egyetemi tanár 

főigazgató-helyettesi kinevezését. 

A vizsgaidőszak második felében fokozott figyelmet kapott az OMHV kampány, ami 

eredményesnekbizonyult. A TTK-n a kérdőívek több mint 60%-át kitöltötték a kurzusok résztvevői, ezzel 

az ELTE-n nálunk a második legmagasabb a kitöltöttségi arány. 

A Kari Tanács januári ülésén elfogadta a Kar javaslatát a Hallgatói Követelményrendszer TTK-ra 

vonatkozó különös részének módosítására. A TTK HÖK javaslatait az előterjesztő, Dr. Horváth Erzsébet 

dékánhelyettes asszony befogadta, az Intézetek által megfogalmazott módosító javaslatok közül csak azok 

kerültek elfogadásra, amelyel a TTK HÖK Választmánya az előzetes véleményezés során egyetértett. Ez a 

módosítás mindenképpen sikernek értékelhető, ősszehangolt előkészítéssel. 

Lehetőség nyílt informatikai eszközök beszerzésére, így hamarosan fel fog frissülni a TTK HÖK 

számítógép-parkja, ami már igen időszerű volt. 

A vizsgaidőszakban is több vizsgálatnak volt alávetve a TTK HÖK is. Ezek jellemzően a hallgatói 

juttatásokra vonatkoztak, a vizsgálatnak, adatbekéréseknek eleget tettünk, ugyanakkor az időpont és a szűk 

határidők miatt az ellenőrzés igen kellemetlenül érintette a TTK HÖK-öt. 

A Rektori Ellenőrzési Önálló Osztály egy éve folytatott vizsgálatának eredményét is szükséges volt újra 

elővenni, ugyanis a vizsgálat lezárása során készített, és elfogadott Intézkedési Terv betartásáról kellett egy 

beszámolót írni. A beszámolót elkészítettük, mely rámutat, hogy azott vázolt intézkedések végre lettek 

hajtva. Ez alól egy intézkedés képez kivételt, amelyet – egyszer elvégeztünk, de az EHÖK akkori elnöke 



 

 
 

Küldöttgyűlési beszámoló 
elnök 

 
 

Záró beszámoló 

 

 

jelezte, hogy ezt a problémát ELTE szinten kell megoldani, a megoldás viszont még várat magára – még 

nem véglegestettünk, ez pedig a tisztségviselők által aláírandó titoktartási nyilatkozat. 

Ezen túl egy új, soron kívüli ellenőrzés is megkezdődött, szintén a hallgató juttatásokra (különös képpen a 

KHTEÖ, és a sport-, és kulturális ösztöndíj) vonatkozóan, szintén a REO vezetésével. Erről elkezdtem az 

egyeztetést Izsáki Zsolt osztályvezető úrral. 

Napirenden van a hallgatói szolgáltatások kérdése is. Az Egyetemi Szolgáltatásszervező Kft. jelenleg nem 

tudja ellátni azokat a feladatokat, amiket korábban ellátott, és vélhetően nem az volt a legoptimálisabb 

módja sem a szolgáltatások szervezésének. Az EHÖK elnökségében szorgalmaztam a hallgatói 

igényfelmérés elkezdését a hallgatói szolgáltatások kapcsán. 

Midnezen túl az utóbbi hónapokban fokozott figyelmet fordítottam az utódképzésre. Többen is jelezték 

érdeklődésüket a tisztség felől, a TTK HÖK jelenlegi vezető tisztségviselői közül. Őket közösen 

igyekeztem felkészíteni. A felkészítés két fő vonala az operatív dolgokkal, napi ügymenettel kapcsolatos, 

a másik a folyamatban lévő projektekbe történő bekapcsolás. Eddig ez utóbbi kapott főbb hangsúlyt, a 

választást követően szeretnék az előbbiekre több figyelmet fordítani, ugyanis a naprakészség nagy előny 

azokn számára is, akik végül esetleg nem adják be a pályázatukat a tisztségre. 

Igyekeztem röviden összefoglalni az elmúlt időszak eseményeit, a következőkben a teljes elnöki munkámat 

fogom összefoglalni. 

 

 

Összegzés az elmúlt évről 

Az átadás-átvételt követően a rutinfeladatokon túl az adatvédelmi rendelkezések betartásával kapcsolatos 

ellenőrzéshez szükséges dokumentumok elkészítése és összegyűjtése vett el szinte minden kapacitást a 

TTK HÖK-töl. Ezúton is szeretném mégegyszer megköszönni mindenkinek a segítséget nyújtott a 

mmunkában. A TTK HÖK számos pozitív visszajelzést kapott, az általunk készített anyagok minden 

részönkormányzat számára útmutatóul szolgáltak. Intézkedési tervet készítettünk a feltárt problémák 

semlegesítésére, mely intézkedéseket határidőre végre is hajtottunk. 
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Az átláthatóság kérdése folyamatosan elsőkközt szerepelt, kiindulva az ÁJK-s helyzettől, a egyetemfoglalás 

során is többször előkerült. A TTK HÖK mindigis élen járt ebben a kérdésben, de további intézkedéseket 

tettünk, mind az ösztöndíjak, a működési költések és az anyagiakon túlmotató döntéshozás terén is, hogy a 

TTK HÖK megfelelően átlátható szervezet legyen. 

Az ellenőrzéseken túl egyéb adatigényléseknek is folyamatosan eleget kellett tenni, amik teljesítése sok 

időt vett igénybe, még akkor is, ha egyébként nyilvános, a honlapon is fellelhető információkra kérdeztek 

rá, ami csak még egy lapáttal rátett a helyzet groteszkségére... 

Ide kapcsolódik az új pályázat, a Kiemelkedő Hallgatói Teljesítmény egyszeri ösztöndíja is, mej a 

Jutalomkeret pályázatot váltotta. AZ átállás zökkenőments volt, új pályázati kiírást fogadott el a 

küldöttgyűlés. 

Elkezdődött az E-index kialakítása is, amely az első próbáját mondhatni sikerrel teljesítette is. Az 

anyagokat, vonatkozó szabályzat módosításokat folyamatosan véleményeztük, nyomon követtük a 

munkafolyamatot, mind a Kari testületekben, mind az OHÜB-ön aminek többször is témája volt a kérdés. 

A félévet meghatározta az osztatlan tanárszak bevezetése, melyek előkészítő munkálatai a szabályzatoktól 

a tantervekig végig szoros időkorlátok mellett lettek elvégezve. Mostanra az osztatlan tanárszakosok 

elvégezték első szorgalmi- és vizsgaidőszakukat, ahogy az várható is volt, akadtak nehézségek, de 

összességében a szükséges finomításokat elvégezve jól működő lehet a rendszer. 

A képzések terén a tavalyi évben sikersen bonyolítottunk le bevonótábort, sok résztvevővel, valamint egy 

önképző hétvégét, amelyen kevesebben vettek részt a várhatónál. Az akkori bevonótábor résztvevők 

jelentős része mára képviselő vagy tisztségviselő, az önképző hétvégén eredményes szakmai munka folyt. 

A tavalyi mentorrendszerhez tartozó képzés is ez időtájban kezdődött el, melynek eredméneképp felkészült 

mentorgárdát sikerült összeállítani. Bízom benne, hogy az MMGV eredmények ezt alá fogják támasztani. 

A TTK HÖK új alapszabálya az április 15-i Szenátust követően lépett hatályba. Az új szebályzat változtat 

a Küldöttgyűlés összetételén, a tisztségviselők ösztöndíján, valamint új tisztségek is születtek. 

A 2013/2014-es képviselői ciklusra voatkozó Küldöttgyűlési képviselőválasztás 28,22%-os részvételi 

aránnyal volt érvényes és eredményes. 
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A rendezvényszervezés az Egyetemen ebben az időszakban teljesen kiszámíthatatlan volt, nem volt 

egyértelmű hogy lehet, és hogy nem lehet rendezvényt szervezni. A helyzet tisztázása érdekében sok 

erőfeszítést tettünk, sajnos javarészt eredménytelenül. Amit tehettünk, hogy a körülményekhez igazodva 

igyekeztünk biztosítani a hallgatóság számára a kikapcsolódási lehetőséget. Ettől függetlenül elmaradt egy 

Nedves Est, ami mindenképpen nagy veszteség. A Gólyatáborokat sikerült megvalósítani, ugyan a 

közbeszerzéses eljárás során kötött szerződéssel történő megvalósításnak igen komoly anyagi vonzata volt. 

A Gólyabál teljesen alternatív úton került megvalósításra, mindennemű állami forrás nélkülözésével. 

Többek között ezért került idén külső helyszínre a rendezvény. 

Az EHÖK 2013-as költségvetése a várakozásokkal ellentétben nem került kiegészítésre, így minden 

költésünket szüneteltetni kellett. Nem volt költségvetés sem elfogadva, az évben minden költés központi 

költés volt, csak a legszükségesebb beszerzéseket állt módunkban megrendelni. Most szerencsére minden 

jel arra mutat, hogy a jövőben nem fogunk hasonló helyzetbe kerülni, ennek első lépése a már említett 

géppark-frissítés, valamint a tavaszi képzések lehetnek. 

Az Alakuló Küldöttgyűlést követően az átadás-átvételek megtörténtek, a Kari Tanács bizottságaiba történő, 

Küldöttgyűlésen elfogadott javaslatainkat a 2013. szeptember 18-án tartott ülésén a Kari Tanács 

jóváhagyta.  

A gólyatáborok mellett idén elsőként került megszervezésre a Természettudományos Tanári Beavató 

Tábor, melyen kb 150 tanárszakos vett részt. A rendezvényt elsősorban a tanárképzéssel foglalkozó oktatók 

szervezték, természetesen a TTK HÖK is jelen volt. 

Idén készítettük el először a gólyakisokost, amelyet az elsőéves hallgatók jelentős része meg is tekintett. 

Azóta frissítettük az anyagot, a most elvételizőknek. 

Az év elején több technikai probléma is adódott, mind az e-szoctám, mind a Tanulmányi Osztály honlapja 

bizonytalanul működött, ezt követően a TTK HÖK honlapja és levelezése is szünetelt egy ideig. A technikai 

problámák több nehézséget is okoztak. 

Az EHÖK Küldöttgyűlése a szeptember 17-i ülésén Zaránd Pétert választotta meg az EHÖK elnökének, 

aki egyedül pályázott a tisztségre, és a TTK HÖK támogatását is élvezte. Az új EHÖK kabinetben több volt 

TTK HÖK tisztségviselő is helyet kapott, a szociális alelnök Tóth Róza, a gazdasági alelnök Dukán András 

Ferenc és az informatikai megbízott Tabajdi Péter lett. 
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A TTK HÖK őszi rendezvényei során a Választmány határozata alapján megpróbáltunk hosszabbtávú 

kapcsolatot építeni, ezért jellemzően egy helyen kerültem megszervezésre ezek a kisrendezvények. A 

helyszín azonban nem nyerte el a résztvevők tetszését. 

Az országos szintű képviseletben komoly változás következett be, Nagy Dávid a Hallgatói 

Önkormányzatok Országos Konferenciájának elnöke augusztus 31-i hatállyal lemondott. A szervezet 

irányítását Körösparti Péter vette át ügyvivő elnökként, később a Közgyűlés őt választotta a HÖOK 

elnökévée.  

Ügyintézés terén fontos változások voltak a félévben: A questura iroda átköltözött, valamint Lágymányoson 

bezárt a Hallgatói Ügyfélfogadó Tér. 

Ez terhelte a Hallgatói Irodát, aminek azirodavezetése továbbra is megoldatlan probléma. A tavalyi évben 

teljesen önkéntes módon üzemelt az iroda, ez ügyben annyi előrelépés történt, hogy Prikoszovich Mihály, 

a Tanulmányi Osztály munkatársa, volt irodavezető, napi két órát dolgozik az irodában hivatalosan is. A 

fennmaradó időpontokban tisztségviselők önkéntesen végzik az irodavezetést. 

Csutka Boglárka gazdasági elnökhelyettesel elkészítettük az előzetes költségigényeinket, ami 

megalapozhatja a 2014-es költségvetésünket. Hamarosan elfogadja a Szenátus az Egyetem költségvetését, 

ez után kerül sor a Hallgatói Önkormányzat költségvetésének tárgyalására. 

Az év során többször adódott olyan helyzet, hogy bizonyos jellegű kiadásokra nem volt lehetőség, 

közbeszerzés hiányában, így utazásra és rendezvényszervezésre. Ez gyakorlatilag lehetetlenné tette pl. egy 

önképző hétvége megszervezését. 
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Záró gondolatok 

A pályázataimat és a beszámolómat összehasonlítva be kell ismermem, jelentős különbségek 

tapasztalhatóak. Ennek gő oka, hogy a beszámolómban olvasható bekezdések jelentős része olyan témákra 

alapoz, amelyeket vagy nem láthattunk előre, vagy láthattuk előre, csak nem megfelelően ralizáltam azok 

súlyát. Az újraválasztásomkor írt pályázatom már lényegesen pesszimistább, egyuttal realistább volt. Az év 

során sokszor a Hallgatói Önkormányzat alapjait kellett megvédeni, sok változás történt mind az 

Egyetemen kívül, mind azon belül. Ezekhez a változásokhoz gyorsan alkamazkodni kellett, vagy úgy 

formálni, hogy nekünk a lehető legjobb legyen a jövőben. Van több olyan cél, amely elérését 

megfogalmaztam valamelyik pályázatomban, de nem tudtuk elérni azt, vagy csak néhány lépést tudtunk 

tenni az irányába. 

A legfőbb hiányosságomnak az utánpótlásképzés erősítését, és a szakmaiság fejlesztését tartom, ezért a 

jövőben ezekt az elmaradásokat szeretném pótolni. 

Köszönöm mindenkinek a támogatást és az egy éves közös munkát. Életem egy meghatározó szakasza volt 

ez az egy év, nagy boldogsággal tölt el, hogy szolgálhattam a Természettudományi Kar hallgatóit, és hogy 

egy ilyen összetartó és kiváló szervezetet vezethettem, mint a TTK HÖK. 

 

Köszönöm, hogy elolvastad a beszámolóm! 

 

Bármilyen kérdéssel, észrevétellel forduljatok hozzám bizalommal személyesen, akár telefonon 

vagy email-en. 

 

Budapest, 2014. február 9. Béni Kornél 

elnök 

ELTE TTK HÖK 

elnok@ttkhok.elte.hu 

0620/9115913 
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